
Zagreb, 26. 1. 2017. godine. 

 

     Z A P I S N I K 

sa sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza održane 
dana 26. 1. 2017. godine u prostorijama Saveza na adresi Ulica Pavla Hatza 5/III, 
Zagreb, s početkom u 11.00 sati. 

Prisutni: Juraj Kukas, Stanko Čuljak, Vinko Pošta, Ivan Mravak, Ivan Zelić, Darko 
Martinović, Dražen Kocet, Marijan Hrženjak, Vladimir Bilek, Stjepan Aračić, Mario 
Marijanović, Željko Balen, Ivan Tucaković, Branko Lipić, Sanjin Žarković, Đuka Petrić. 

Odsutni: Dario Gmiza, Milan Kolundžija, Damir Krog, Ivan Puškarić. 

Nadzorni odbor - prisutni: Ankica Dušević, Darko Vancaš i Slavko Kaurić 

 

DNEVNI RED: 
1. Prihvaćanje zapisnika od 29. 11. 2016. godine. 
2. Informacije o radu HPS-a, te informacije članova UO HPS-a o radu s 

udrugama. 
3. Donošenje odluke o otkazu Ugovora o radu tajniku HPS-a, gospodinu 

Tomislavu Geriću. 
4. Donošenje odluke o imenovanju privremenog tajnika HPS-a (zamjena za 

bolovanje).   
5. Donošenje Pravilnika o sistematizaciji poslova i radnih zadataka zaposlenika 

HPS-a. 
6. Donošenje odluke o nagradama prvog foto natječaja. 
7. Imenovanje komisije za izbor najboljih fotografija prvog fotonatječaja. 
8. Potvrđivanje odluke o raspisivanju natječaja za idejno rješenje staklene 

ambalaže za med HPS-a i potvrđivanje odluke o objavi natječaja u tiskanom 
izdanju u Jutarnjem listu. 

9. Donošenje odluke o naknadama troškova služenih putovanja (do najviše 2 
kune po kilometru) i dnevnica zaposlenicima HPS-a, članovima povjerenstava 
i radnih grupa angažiranih ispred HPS-a.  

10. Donošenje odluke o predaji putnih naloga (s kompletnom dokumentacijom) u 
roku od sedam dana po okončanju putovanja.  

11. Donošenje odluke o imenovanju i dopuni radne grupe za izradu Pravilnika o 
povjerenicima. 

12. Donošenje odluke o imenovanju povjerenika. 
13. Donošenje odluke o kupnji novog računala za administratora. 
14. Donošenje odluke o provedbi ažuriranja Evidencije pčelara i pčelinjaka u 

2017. godini. 



15. Pokretanje inicijative za proglašenjem Apis mellifera carnice ugroženom 
vrstom. 

16. Razno 
 

V. Bilek – Otvorio sjedicu u 11.00 sati te konstatirao da je prisutno 16 članova 
pravnog odbora, te napomenuo da Ivan Tucaković kasni. 

Čita predloženi dnevni red i traži da se točka 4. preimenuje u „Zamjena za bolovanje 
tajnika“ 

S. Žarković – traži da se pod razno teme: mjere ruralnog razvoja, HPA-sastanak, 
teglica 

V. Bilek -  dodaje pod razno slijedeće teme: 

• Potvrđivanje odluke o davanju potpore Tajani Radić iz HPK 
• Potvrđivanje ugovora sa poreznom savjetnicom 
• Odluka o sklapanju ugovora s pravnikom 
• Sastanak s upravom za veterinarstvo 
• Pravilnik o provedbi mjera NPP 2017-2019 
• Problematika JRDŽ-a 
• Izricanje usmene opomene votielju potpora i članu stručne službe 

 

ZAKLJUČAK: JEDNOGLASNO se prihvaća predloženi dnevni red. 

 

1. PRIHVAĆANJE ZAPISNIKA OD 29. 11. 2016. GODINE. 

 

V. Bilek – pita imali li primjedbi na zapisnik. 

 

ZAKLJUČAK: zapisnik se JEDNOGLASNO prihvaća 

 

2. INFORMACIJE O RADU HPS-A, TE INFORMACIJE ČLANOVA UO HPS-A O 
RADU S UDRUGAMA. 
 
V. Bilek – da je informacije što je odrađeno u zadnje vrijeme: 
- 5. 12. 2016. – prvi sastanak radne grupe za izradu Pravilnika o potporama (Kocet, 
Martinović, Pošta, Tucaković) 
- 21. 12. 2016. – Sastanak u APPRRR (Lesjak i Petrić) po pitanju dokumentacije za 
varoozu 2014. 



- 23. 12. 2016. - poslan prvi dopis sektoru inspekcije u poljoprivredi u Ministarstvo 
poljop. u kojem tražimo dopuštenje za pregled dokumentacije mjere zdravstve zaštite 
pčela za 2014. godinu. Zbog odbijanja našeg zahtjeva i dalje smo inzistirali na 
pregledu dokumentacije 30. 12. 2016 i 20. 1. 2017. 
- 28. 12. 2016. - Potpisan Ugovor sa Zagrebom o financiranju Apitere i Dana meda u 
Zagrebu u 2016. godini 
- 4. 1. 2017. – poslan dopis u Ministarstvo poljoprivrede u vezi otvaranja OPG-a ako 
se koriste mjere Tehničke pomoći i Seleće pčelarstvo kroz NPP 
- 5. 1. 2017. – poslan upit prema APPRRR u vezi otvaranja OPG za korištenje mjera 
NPP-a 
- 9. 1. 2017 - Poslan je zajednički dopis Bjelovarskog sajma i HPS-a u Ministarstvo 
poljoprivrede sa zamolbom za pokroviteljstvo 13. Međunarodnog pčelarskog sajma u 
Gudovcu. 
- 9. 1. 2017. – sastanak Povjerenstva u Ministarstvu poljoprivrede po pitanju izmjena 
Pravilnika o medu(Lušić i Petrić ispred HPS-a i Mravak ispred HPK) gdje HPS traži 
da se obavezno na etiketi navodi zemlja ili zemlje porijekla. 
- 10. 1 . 2017. – sastanak radne grupe za izradu Pravilnika o potporama (Kocet, 
Martinović, Pošta, Tucaković) i predstavnika Udruge uzgajivača matica 
- 12. 1. 2017. -  Sastanak u HPA po pitanju JRDŽ-a (Bilek, Petrić i Lesjak) – na kojem 
je ravnatelju Agencije Baraću objašnjen problem upisa pčelara u Jedinstveni registar 
domaćih životinja pošto u Pravilniku o držanju pčela stoji da je Evidencija pčelara i 
pčelinjaka što ga vodi HPS sastavni dio JRDŽ-a. Pojavio se i problem jer upisom u 
JRDŽ svi pčelari moraju otvoriti OPG što pretsavlja problem onima koji imaju nekoliko 
košnica, zaposlenicima MUP-a i MORH-a... 
- 16. 1. 2017. - sastanak u HPS-u s predstavnicima Bjelovarskog sajma 
- 17. 1. 2017. – Sastanak (Bilek i Petrić) s pomoćnikom ministra Karalićem po pitanju 
JRDŽ-a i Evidencije 
- 18. 1. 2017. – sastanak Povjerenstva za izmenu Pravilnika o potporama – u 
međuvremenu je održano 9 sastanaka u vezi Pravilnika 
- 18. 1. 2017. - Poslan je zajednički dopis Bjelovarskog sajma i HPS-a u Grad Zagreb 
sa zamolbom za pokroviteljstvo 13. Međunarodnog pčelarskog sajma u Gudovcu. 
- 19. 1. 2017. – Lesjak i Petrić – sastanak u APPRRR u vezi izrade aplikacije za 
podnošenje zahtjeva za potpore na AGRONETU – u izradi je aplikacija preko koje bi i 
pčelari direktno preko AGRONET aplikacije unosili svoje zahtjeve za potpore u 
pčelarstvu s određenim prijelaznim rokom od 1-2 godine. U tom periodu zahtjevi bi se 
predavali i na papiru i preko AGRONET-a 
- 19. 1. 2019. – Evidencija pčelara dostavljena u HPA za upis pčelara u JRDŽ 
- 20. 1. 2017. - Poslan dopis s zamolbom za sastanak u Upravu za veterinarstvo po 
pitanju:  

• problematike primarnih proizvođaća i inspekcija na terenu (inspektori traže analize na 
antibiotike i teške metale) 

• Program kontrole i suzbijanja varooze i izrada novog programa 
• Suzbijanje varooze pčela – jedno godišnje tretiranje na trošak države 

 



- 24. 1. 2017. - Poslan dopis u Hrvatsku polj. komoru za kandidaturu Tajane Radić u 
Saborski odbor za poljoprivredu 
- održan jer sastanak s ministrom Dobrovićem po pitanju eko-rente i štata od ptica 
pčelarica 
- sudjelovanje na edukativnom predavanju u Bjelovaru u organizaciji udruge 
„Bilogora“ 
- sudjelovanje u Sisku na obljetnici 50. godina PD „Sisak“ 
- sudjelovanje na manifestaciji u Sisku „Doručak s hrvatskih farmi“ 
 
Naglasio je kako smatra da pčelari na terenu nisu dovoljno informirani, te da bi 
članovi UO trebali više djeliti informacije, pri čemu misli i na sebe. 
Savez pčelara Osječko-baranjske županije želi što hitnije sastanak s vodstvom HPS-
a, te je dogovaranje sastanka u postupku, a dogovoren je i sastanak s 
predstavnicima Saveza pčelarskih udruga Primorsko-goranske županije za slijedeći 
tjedan. 
 
I. Mravak – navodi da su imali skupštinu županijskog saveza gdje je sve informirao o 
tome što radi HPS, no ljudi na terenu nisu zadovoljni. Traže novi VMP i njegovu 
registraciju. Imamo problema s veterinarima o čemu smo poslali dopis u HPS a veliki 
problem imamo i s pticama pčelaricama. Imamo veliki interes u Splitko-dalmatskoj 
županiji za mjerama ruralnog razvoja. 
Što se tiče etiketa i deklariranja meda, moramo tražiti da se na etiketi navode zemlje 
porijekla. 
 
V. Bilek – HPS ima svoj stav a to je da se obavezno navode zemlje porijekla na 
etiketi, a u obrazlaganju toga imamo pomoć dr. sc. Dražena Lušića. 
Na pitanje S. Žarkovića moram reći da je SO koeficijent povećan na 537 kuna i da je 
taj prijedlog poslan u Bruxelles, a dok se to ne vrati, raditi će se po starom. Za malu 
vrijednost SO koneficijenta krivi su i sami pčelari jer kad smo imali anketu o 
proizvodnji mali broj se odazvao ili su pisali puno manju proizvodnju nego što imaju.  
 
I. Mravak – trgovci stalno spominju da pčelari ne plaćaju porez 
 
M. Hrženjak – 5. 12. u Hlebinama okupljenim pčelarima sam prezentirao što Savez 
radi. Nezadovoljstvo je oko VMP-a i deklariranja meda. HPS je dobio zahvalnicu za 
20 godina Hlebinskih susreta. 
 
S. Žarković – nadovezao se na Mravka i kaže da pčelari traže rezultate. Smatra 
besmislenim da pčelar za mjere Ruralnog razvoja ne smije biti duže u OPG-a od 18 
mjeseci. Kako to promjeniti, kada će se promjeniti SO a ljudi traže rokove 
 
V. Bilek – mjera 6.1. je ista za sve, to je mjera za sve mlade poljoprivrednike. 
 



S. Žarković – to s 18 mjeseci treba promjeniti. Pčelari žele znati kada će se novi SO 
promjeniti. 
 
S. Petrić – iz Ministarstva smo dobili informaciju da je prijedlog SO koeficijenta u 
Bruxelles i da je teško a će to biti prije veljače. 
 
V. Bilek – puno zahtjeva uputili smo u Ministarstvo, a tražiti ćemo i još. Ljudi se za 
sada snalaze tako da prebacuju nositelje OPG-a unutar obitelji. 
 
S. Žarković – mene zanimaju samo pčelari. Mi pišemo dopis, na dopis. Možda idemo 
krivim putem jer pčelari traže rezultate i rokove. 
 
V. Bilek – nakon sastanka s Ministrom poljoprivrede, prvi sastanak je bio u vezi 
ruralnog razvoja. U zadnje dvije godine imali smo 3 ministra, svi su bili upoznati s 
problemom SO koeficijenta ali su prekratko bili da bi se nešto promenilo. 
 
S. Žarković – ja nikoga ne napadam samo kažem da trebamo uložiti dodatne napore 
da se što prije vide rezultati. 
 
K. Piljak – vidi se da je aktivnost velika, ali se nedovoljno informira pčelarska javnost. 
Treba što više informacija stavljati na stranice Saveza. Informacije slabo kolaju. 
 
V. Bilek – to ćemo riještit pod točkom 4. Moramo više komunicirati preko interneta. 
 
S. Žarković – s ovakvim obimom posla trebaju nam još dva djelatnika. 
 
V. Bilek – dečki se stvarno trude, dolaze prije 7 i ostaju poslije radnog vremena. 
Dvojca rade posao za najmanje troje ljudi. Treba mjenjati statut, pa ćemo onda 
vidjeti. 
 
M. Marijanović –daje osvrt na proteklu skupštinu. Napomenuo je da se stalno priča o 
tajniku Saveza ali se nitko ne želi ekponirati i pričati pravo stanje. Na proteklu 
skupštinu sam došao sam jer nisam znao hoće li dolaziti moji iz baze. Nemam dobru 
suradnju sa svojom bazom. Tražili su da im se financira put na skupštinu. Bilo je 
govora da će se na Skupštini platiti ručak, ali ga nije bilo. Što se desilo? 
 
S. Žarković – mislim da je skupština bila dobra i smatram da udruge trebaju snositi 
trošak puta na skupštinu. Za takve događaje moraju imati rezervu. Probleme koje 
imamo u bazi neće riješiti HPS – to moramo mi sami u udrugama. HPS radi, ali treba 
dodatni napor. Kakvi su to veliki posao povjerenici radili do sada. Samo im se predaju 
popunjeni obrasci koji oni moraju samo upisati. Moramo si postaviti prioritete. 
 
V. Bilek – skupština je dala zaključak od 60 dana za statut. Prijedlozi se moraju 
predati u pisanom obliku. 



 
D. Kocet – ja nemam od baze pritužbi, niti povratne informacije da Savez ne radi, a 
niti na skupštini nije bilo pokazano nezadovoljstvo. 
 
S. Kaurić – ja ću se nadovezati na kolegu Koceta. Mi u županiji imamo 9 udruga i oko 
600-700 pčelara. Može se funkcionirati kvalitetno, ali pčelarima treba reći istinu. 
 
B. Lipić – ja komuniciram s pčelarima u Međimurskoj županiji i iznosim sve što radi 
Savez. No nažalost, vezani smo na Ministarstvo, APPRRR, HPA a oni na Bruxelles. 
 
V. Pošta – puno toga je učinjeno. Imamo 2x mjeseno sastanak u Udruzi. Svi trebamo 
pomoći radu Saveza, no problem je to što nemamo tajnika, jer je on sve. 
 
Ž. Balen – mislim da smo trebali dobiti obavijest da na skupštini neće biti ručka. No 
što se tiče povjerenika, njihova odgovornost je velika. Siguran sam da 20% pčelara 
uopće ne otvori Hrvatsku pčeli i ne vidi obrasce koji su unutra. Onda ih moram zvati 
telefonom a oni se čude. Probajte shvaittii odgovornost povjerenika.  
 
S. Aračić – mi u Brodsko-posavskoj županiji nemamo problema u komunikaciji. 
Informiram ih putem e-maila i pčelarskih druženja, na skupštinama... Imamo tri 
udruge koje solidno surađuju. 
 
Đ. Petrić – ja sam zadovoljan s radom HPS-a. Informiram članove iz svoje žuapnije i 
prisutan sam na svim sastancima. Mi radimo puno na edukaciji pčelar i to nam svima 
treba biti prioritet. Pčelari pitaju kada mi mogao biti gotov Pravilnik o vosku. To je 
pokrenuto, i dalje ništa.  
 
I. Vlašić – problemi su s VMP-om i gubicima pčela i ono najvažnije, prolaz kroz 
Neum. Pčelari i dalje ne mogu s pčelama prolaziti kroz koridor, već moraju ići 
trajektom. Najveći je problem ukidanje podjele VMP, od tada se pojavilo 
nezadovoljstvo. 
 
S. Čuljak – smatram da se svi ovi problemi mogu podjeliti u 3 grupe. Prvo je VMP. 
Naš županijski savez je predložio jedan model. Drugi su problem, tzv. spavači, nigdje 
ih nema, onda na nekakvim skupštinama iznose neke tvrdnje a nisu upoznati s onime 
što se radi. Treći i najveći problem je nerad tajnika HPS-a. Odluke koje smo mi 
donosili nkada nisu napravljene. Na lanjskoj skupštini je iznesen taj problem, na 
prošloj je odlučeno da mu se uskrati ugovor o radu, i mislim da sada to treba i uraditi. 
 
D. Martinović – ja isto sve iznosim na Županiji. Mi nemamo savez ali naša 
koordinacija dobro radi. Kao Savez zakinuti smo jer je problem u tajniku. Mi smo u 
velikom zaostatku, a ljudi traže rezultate. Mi moramo u narednu godinu dana 
nadoknaditi tri godine nerada da ostavimo nešto pozitivno iza nas. Nije problem u 



presjedniku i drugim djelatnicima, već u tajniku. Veliki je problem u VMP-u. Pravilnik 
o povjernicima je davno započet, no kako nema tajnika i to je stajalo. 
 
V. Bilek – hvala svima. Moram napomenuti da još ne znamo do kada će trajati ovaj 
Upravni odbor a to ovisi o tome hoćemo ili ne napraviti novi statut za narednu 
Skupštinu. 
 
 
3. DONOŠENJE ODLUKE O OTKAZU UGOVORA O RADU TAJNIKU HPS-A, 
GOSPODINU TOMISLAVU GERIĆU. 
 
 
V. Bilek - Što se tiče problema tajnika i ostali naših akata s nama je g. Borivoj Vujić 
pravnik iz Grada Daruvara koji će nam dati smjernice u vezi naših problema, da nam 
objasni o raskidu ugovora, te ostale odluke koje su danas na dnevnom redu. Zamolio 
sam ga da nam pomogne. Ako se svi slažete g. Borivoj Vujić će sudjelovati radu 
Upravnog odbora. 
 
JEDNOGLASNO JE PRIHVAĆENO DA PRAVNIK VUJIĆ SUDJELUJE U RADU 
SASTANKA 
 
V. Bilek – ja ću dati uvod. Temeljem uputa i izvješća NO tajniku Geriću izdane su, 
najprije dvije opomene pred raskid ugovora o radu, a onda još jedna. Sve zve zbog 
teških povreda o radu. Skupština je isto dala svoje mišljenje, te je zahtjeva otkaz 
ugovora o radu. Da smo to odradili tada na skupštini bilo bi poravnih posljedica. 
Pozvan je i na ovaj sastanak ali zbog obeza kod liječnika nije mogao prisustvovati 
sastanku (čita mail od Gerića – u prilogu). Nakon toga sastao sam se s g. Gerićem u 
kafiću jer on nije bio u stanju popesti se na treći kat. Tom prilikom sam ga upoznao s 
stavom skupštine i problemom koji sad imamo. Tajnik Gerić je tada u prisustvu tri 
svjedoka, Vedrana Lesjak, Vesne Filmar i Saše petrića potpisao vlastitu izjavu da će 
po završetku bolovanja dati otkaz bez ikakvih financijskih potraživanja od Saveza 
(čita izjavu – u prilogu). Najbolja opcija da dođe do raskida ugovora o radu je da 
tajnik sam da otkaz nakon bolovanja. 
Danas je prijedlog ovdje da tajniku otkaže ugovor o radu nakon povratka s bolovanja. 
Zbog bolovanja nemamo druge opcije za raniji otkaz ugovora o radu. U takvom 
slučaju i on će imati pravo na naknadu s zavoda za zapošljavanje. 
 
B. Vujić – ja sam pregledao sve dokumente koje mi je predsjednik Bilek predočio a i 
njegovu izjavu da će sam sporazumno dati otkaz. Donošenjem novog akta o 
sistematizaciji, radnik koji se ne uklapa u nju, a u ovom slučaju jer nema visoku 
strućnu spremu za mjesto tajnika i može dobiti poslovano uvjetovani otkaz, ako nema 
drugog radnom mjesta za njegovu kvalifikaciju. Tu postoje benefiti. Prvo otkazni rok 
traje prema godinama rada kod jednog poslodavca te ima pravno na otpremninu a 
koja iznosi 1/3 plaće puta broj godina. 



Gerić se u vezi svoje izjave može i predomisliti jer nije ovjerena kod javnog bilježnika. 
Te je dosta nedefinirana. Trebalo bi sastaviti novu izjavu, te je ovjeriti kod javnog 
bilježnika. 
 
V. Bilek – predložio bi zaključak da se sastavi nova izjava i da se ovjeri kod Javnog 
bilježnika. 
 
D. Kocet – želio bi samo napomenuti. Cijela priča je krenula s nalazom NO. Gerić 
nema stručnu spremu koja je zadana starom sistematizacijom i na temelju toga je on 
u plaći primio više nego je trebao više stotina tisuća kuna. A to nije smio na osnovi 
školske spreme pa mislim da se on ovom izjavom želi nagoditi jer je svjestan 
mogućih posljedica. Što prije treba potpisati novu izjavu kod javnog bilježnika, da se 
to riješi da se počne normalno raditi. 
 
B. Vujić – svih ovih godina nitko iz Saveza nije prigovorio Geriću na stručnu spremu, 
a on je radio posao koji ju je zahtjevao.  
 
V. Bilek – priča oko stručne spreme je propust komisije iz 2006. godine. Oni su 
zakazali, jer su prenijeli tadašnjem Upravnom odboru da on zadovoljava sve kriterije. 
Njegova plaća nije bila definirana stručnom spremom već vrstom poslom i bila je 
upisana u ugovoru o radu. 
 
D. Vancaš – ja sam se neki dan čuo s Gerićem i rekao mi je da je potpisao izjavu te 
da će dati sporazumni otkaz tako da može ići na burzu. Deset godina je radio kao ne 
pravnik, pa jel bio stučan ili ne, ipak je radio, i od sada se nitko nije žalio. Što je bio 
nedostak trebaju se izjasniti oni koji s njim rade. Pisalo se da nema papira, pa da je 
alkoholičar. Jel netko ima pisane argumente za to, da je on takav. A drugo, ja kao 
član Nadzornog odbora nisam nikada potpisao niti jednu opomenu Geriću. Zato me 
čudi da ja kao član No odbora nisam imao pojma o tome. Kada sam pitao Bileka šta 
ne valja nakon deset godina, nisam dobio odgovor. 
 
V. Bilek – što se tiče opomena, ja sam izdao opomene temeljem izvješća Nadzornog 
odbora. Nije Ndazorni odbor izdao opomenu, već ja. Pa i bili ste svi na Skupštiti, pa 
ste vidjeli mišljenje pčelara. 
 
S. Kaurić – ja kao član Nazornog odbora bio sam u kontaktu s predsjednicom koja je 
tražila moju suglasnost za svaku opomenu telefonski i ja sam da svoj dao glas za to. 
 
V. Bilek – ljudi su na skupštini počeli pričati o alkoholu,  ja sam rekao da ne ulazim u 
to jer nema za to dokaza i o tome neću razogovarati. Držim do digniteta saveza i ljudi 
koji u njemu rade. Za visinu plaće nije on kriv. Na skupštini je zaključeno da se ovako 
više ne može nastaviti raditi, sjeo sam s njim kao djelatnikom da nađemo rješenje. 
Deset godina zajedno surađujemo, ali smo došli do situacije, gdje je skupština 
odmah tražila otkaz. Tu priču moramo završiti. Svi stradavamo zbog ove situacije. 



 
A. Dušević – imamo li mogućnosti za otpremninu. 
 
V. Bilek – to treba odrediti Skupština. 
Ako se slažete išli bi s novom izjavom i otkazom nakon bolovanja, da se raziđemo u 
barem normalnim okolnostima. 
 
ZAKLJUČAK: JEDNOGLASNO je prihvaćeno da HPS uruči Tomislavu Geriću 
otkaz po završetku njegovog bolovanja. 
 
 
4. DONOŠENJE ODLUKE O IMENOVANJU PRIVREMENOG TAJNIKA HPS-A 
(ZAMJENA ZA BOLOVANJE) 
 
V. Bilek – na protekloj skuštini bilo je prijedloga da gđa. Dušević bude zamjena za 
tajnika Gerića, pa i predsjednica. Temeljem toga, a u dogovoru samnom, gđa. 
Dušević poslala je životopis (čita životopis – u prilogu). Savez kao udruga građana ne 
mora raspisivati natječaj. To je moj prijedlog, a ako odlučimo počela bi raditi 1. 
veljače.  
Molio bi gđu. Ankicu da se očituje dali to želi. U slučaju da to prihvaća, najprije mora 
dati ostavku na mjesto iz Nadzornog odbora. 
 
A. Dušević – neki dan smo razgovarali i zaključili da zbog vrlo nezahvalne pravne 
situacije u kojoj se nalazi Savez, poslove tajnika može obavljati netko iz ovog 
Upravnog ili Nadzornog odbora tko je upoznat s cjelokupnom situacijom. Ako se vi 
slažete da ja obavljam te poslove, ja ću dati mandat predsjednice Nadzornog odbora 
na rapolaganje, odnosno dati ću ostavku na to mjesto. Poslove tajnika obavljala bi na 
određeno vrijeme, možda najviše do 2 godine, dok se stvari u Savezu ne poslože, te 
ako dođe do toga, želim uz sebe imati ekipu koja će raditi na utvrđivanju, a ujedno i 
na ispravljanju svih nedostataka u Savezu. 
 
J. Kukas – a kako će gospođa Dušević stanovati kad je iz Rijeke. Da se savez ne bi 
bespotrebno opteretio dodatnim troškovima. 
 
A. Dušević – to ću ja riješiti sama. 
 
D. Kocet – nije mi drago što ćemo izgubiti izvrsnog predsjednika Nadzornog odbor. 
Ujedno, kad već idem na promjenu tajnika, zar ćemo onda za 6 mjeseci opet mjenjati  
osobu. A ujedno nisam sretan što za tu opciju saznajem tek danas, na sjednici 
Upravnog odbora, da ste se vi nešto dogovorili. To se tako ne radi. To se moglo 
predložiti i u materijalima za ovaj sastanak. Toga mi je dosta. To nema veze s 
gospođom Ankicom. 
 



V. Bilek – ja sam to predložio temeljem prijedloga Skupštine. Ugovor će biti na 
određeno vrijeme od 6 mjeseci. To je zamjena za bolovanje. Dalje ćemo vidjeti. 
Gosp. Gerić može prekinuti bolovanje sutra, a može i za par mjeseci. Mi trebamo 
čovjeka koji će nedostatke odraditi što prije. O nama ovisi, hoćemo li je zaposliti i na 
koliko dugo. 
 
Đ. Petrić – mislim da je gospođa dobar prijedlog jer dobivamo osobu koja zna sve 
probleme. A ugovor neka bude do povratka s bolovanja. 
 
D. Martinović – imamo goruće probleme koje treba što prije riješiti i smatram da je to 
dobro riješenje. 
 
V. Pošta – ne kažem da ovo nije dobro riješenje, ali nama trebaju mladi ljudi, pa je 
moj prijedlog da ovo vrijeme bude vršitelj dužnosti jedan od ove dvojice mladića 
ovdje, koji znaju sve probleme. Ja ne bi tražio kadrove van Saveza, privremeno neka 
bude zaposlen neki službenik koji će pisati potvrede i javljati se na telefon. 
 
V. Bilek – dečki baš ne rade administrativni posao i teško da bi netko njih 
jednostavno zamjenio. Dugoročno trebamo tražiti osobu koja će biti tajnik, da kada 
rapišemo natječaj da se zaposli kvalitetna osoba. Nama je svima nepoznanica što 
nemamo, to moramo utvrditi. 
 
B. Lipić – ja sam razgovarao i u udruzi i došli smo do zaključka da tajnik mora biti 
pravnik. Ovo može biti privremeno riješenje, ali za dalje treba pravnik. 
 
M. Hrženjak – mišljenja sam da Ankica bude v.d. tajnik, a za dalje treba naći 
pravnika. 
 
J. Kukas – ugovor neka bude na 6 mjeseci. 
 
S. Žarković – mislim da je prijedlog dobar, ugovor neka ide na 6 mjeseci. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO je odlučeno da vršitelj dužnosti tajnika HPS-a, 
kao zamjena za bolovanje, bude gđa. Ankica Dušević na rok o 6 mjeseci. I 
donosi se odluka kojom se ovlaščuje da predsjednik s njom sklopi ugovor o 
radu na određeno vrijeme. 
 
 
5. DONOŠENJE PRAVILNIKA O SISTEMATIZACIJI POSLOVA I RADNIH 
ZADATAKA ZAPOSLENIKA HPS-a. 
 
V. Bilek – zbog prigovora na staru sistematizaciju napravljen je ovaj prijedlog 
sistematizacije i radnih zadataka. Nitko od vas nije dao primjedbu na prijedlog 
sistematizacije. No ovo je osnova, a uz nju moramo donijeti daljnje akte koji moraju 



definirati druge stavi. Ja sam dobio samo primjedbu na nazive na radna mjesta sada 
prije početka sjednice. Uredniku i voditelju potpora stavljeno je uz nazive i „savjetnik 
za pčelarstvo“ jer oni to definitivno i rade svakodnevno s pčelarima. 
 
I. Mravak – već dulje vrijeme pričamo o predsjedniku profesionalcu a toga u ovoj 
sistematizaciji nema. Mnogi pčelari na terenu traže profesinalca, koji će se povetiti 
samo tomu, koji će 8 sati raditi samo za pčelare. 
 
V. Bilek – i moj prijedlog je profesionalizacija predsjednika, no o tome nećemo danas 
raspravljati. Ja znam da nama treba osoba koja će se samo tome posvetiti, jer osoba 
koja negdje radi kao i ja, nema za to vremena. Prva nam je sistematizacija, a za taj 
prijedlog mora doći do izmjena Statuta. Sistematizaciju potvrđuje Upravni odbor, a 
ako dođe do promjene statuta, ići će i izmjena sistematizacije. Zaključak je skupštine 
bio da u roku od 60 dana isključivo u pisanom obliku udruge dostave prijedloge 
statuta koje će komisija pregledati i posložiti. 
 
I. Mravak – ja sam mišljenja da u Savezu treba još jedna osoba raditi, da bi se sve 
kvalitetno stiglo odraditi. Dečkima treba pomoć. Ako treba neka se digne i članarina 
za 25 kuna. 
 
B. Lipić  - u sistematizaciji za tajnika treba biti samo pravnik. Ne znam zašto bi 
urednik davao savjete, to bi trebali raditi stručnjaci. Oni se nemaju potrebe baviti s 
tim, imaju dovoljno drugog posla. 
 
V. Bilek – dečki taj posao fiziki odrađuju. Ako ćemo reći da to vi ne rade, onda 
moramo ljudima ponuditi mogućnost tko da to radi. Odnosno, da im možemo dati broj 
osobe kojoj će se moći javiti, i da više ne traže savjete u Savezu. 
 
S. Petrić – i kolega Vedran i ja smo agronomi i dugogodišnji smo pčelari. Ljudi nas 
zovu svakodnevno i traže raznorazne savjete. Zato smo to tražili da se ubaci u 
sistematizaciju. Bez obzira na naziv radnom mjesta mi ćemo i dalje pomagati svima 
koji će tražiti pomoć. Mi drugih savjetnika nemamo. 
 
Đ. Petrić – kod pravnika treba dodati da može biti i ekonomske i agronomske struke. 
 
D. Martinović – imam primjedbu da nismo dobili staru sistematizaciju. Koji akt 
određuje koeficijente plaća.  
 
V. Filmar – stara sistematizacija bila je iz 90-tih godina, a koeficijenti su se računali 
prema kolektivnom ugovoru kojeg više nema. 
 
V. Bilek – po statutu predsjednik predlaže sistematizaciju, prema kojoj ćemo napraviti 
i ostale akte. 
 



D. Kocet – prva stvar koja mi je upala u oči je stručna sprema. Mislim da nije nužno 
da bude visoka, neka stoji i viša. Jednom možda nađemo kavlitetnu osobu i s tim 
obrazovanjem. Neka tajnik bude 7 stupanj, a 6 neka bude za urednika i voditelja. I 
drugo, tu nema tehničke struke, pa neka se i ona doda. Što se složenost posla tiče i 
plaće mislim da stupanj složenosti i koeficijenti nisu u skladu. To bi trebalo uskladiti. 
 
 
Sjednicu u 15.00 napustili: D. Kocet, S. Aračić, S. Čuljak i B. Lipić 
 
V. Bilek – zaključak je da se koeficijenti izbace jer se oni ne koriste već godinama. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO se prihvaća prijedlog sistematizacije, uz to da 
ostanu stari nazivi radnih mjesta te da se izbace koeficijenti. 
 
 
6. DONOŠENJE ODLUKE O NAGRADAMA PRVOG FOTO NATJEČAJA. 
 
V. Lesjak – daje pojašnjenje o nagradama. 1. nagrada - vrcaljka, 2. nagrada - posuda 
za med, 3. nagrada – refraktometar i 4. nagrada je poklon prof. Matije Bučara – 
knjiga „Medonosno bilje kontinentalne Hrvatske“. Članovi Upravnog odbora telefonski 
su se već izjasnili da odobravaju kupnju prve tri nagrade, samo to danas treba biti i 
ovdje službeno potvrđeno. 
Treba donijeti i odluku o izradi 22 fotografije za potrebe izložbe na sajmu u Gudovcu. 
 
ZAKLJUČAK: JEDNOGLASNO se prihvaćaju predložene nagrade te se donosi 
odluka o kupnji istih te odluka o izradi fotografija. 
 
 
7. IMENOVANJE KOMISIJE ZA IZBOR NAJBOLJIH FOTOGRAFIJA PRVOG 
FOTONATJEČAJA. 
 
V. Lesjak – iznosi prijedlog članova komisije za izbor fotografije. Predloženi su Vesna 
Filmar, Martina Puškarić, Damir Gregurić, Dragan Bubalo i Goran Rapaić. 
 
ZAKLJUČAK – Prijedlog je jednoglasno prihvaćen 
 
 
 
8. POTVRĐIVANJE ODLUKE O RASPISIVANJU NATJEČAJA ZA IDEJNO 
RJEŠENJE STAKLENE AMBALAŽE ZA MED HPS-A I POTVRĐIVANJE ODLUKE 
O OBJAVI NATJEČAJA U TISKANOM IZDANJU U JUTARNJEM LISTU. 
 
V. Bilek – daje pojašnjenje teme. 
 



V. Lesjak – čita dobivene ponude za oglašavanje natječaja(u prilogu) 
 
D. Vancaš – ljudi me pitaju koliko će staklenka koštati. 
 
K. Piljak – staklenka može biti maksimalno do 10 % skuplja, inaće se neće isplatiti.  
 
I. Zelić – molimo vas da nas sms-om obavjestite kada iziđe oglas u novinama. 
 
ZAKLJUČAK – Jednoglasno se donosi odluka o objavi natječaja u Juarnjem 
listu u terminu u petak, 3. veljače. 2016. godine 
 
 
9. DONOŠENJE ODLUKE O NAKNADAMA TROŠKOVA SLUŽENIH PUTOVANJA 
(DO NAJVIŠE 2 KUNE PO KILOMETRU) I DNEVNICA ZAPOSLENICIMA HPS-A, 
ČLANOVIMA POVJERENSTAVA I RADNIH GRUPA ANGAŽIRANIH ISPRED HPS-
A.  
 
V. Bilek – daje pojašnjenje da se tu radi o proširenju odluke HPS-a jer smo do sada 
imali isplatu dnevnica i putnih troškova samo djelatnicima HPS-a i članovmima 
Upravnog i Nadzornog odbora. No savez povremeno angažira vanjske suradnike. 
Sada smo za izmjenu pravilnika o medu angažirali dr. sc. Lušića, a prije je bilo još 
toga. Oni su dobili troškove, ali nismo imali potvrdu za to. 
 
S. Petrić – sada smo imali dvije rade grupe koje su u Savezu izgubile čitav dan, i to 
im treba nadoknaditi. 
 
V. Bilek – tko je za takvu odluku. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO se donosi odluka o naknadama troškova 
služenih putovanja (do najviše 2 kune po kilometru) i dnevnica zaposlenicima 
HPS-a, članovima povjerenstava i radnih grupa angažiranih ispred HPS-a. 
 
 
10. DONOŠENJE ODLUKE O PREDAJI PUTNIH NALOGA (S KOMPLETNOM 
DOKUMENTACIJOM) U ROKU OD SEDAM DANA PO OKONČANJU 
PUTOVANJA.  
 
V. Bilek – daje pojašnjenje da je zakonski rok za podnošenje dokumentacije za 
naknadu putnih troškova i dnevnica 7 dana od okončanja službenog putovanja. 
Nažalost, dešavalo se na neki članovi Upravnog odbora podnose dokumentaciju i 
mjesec-dva kasnije. Zakon je jasan i toga bi se morali prodržavati. Zato želim da 
donesemo odluku da onaj tko ne podnese nalog u zakonskom roku od 7 dana, gubi 
pravo na naknadu troškova. 
 



ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO se donosi odluka o predaji putnih naloga (s 
kompletnom dokumentacijom) u roku od sedam dana po okončanju putovanja.  
 
 
11. DONOŠENJE ODLUKE O IMENOVANJU I DOPUNI RADNE GRUPE ZA 
IZRADU PRAVILNIKA O POVJERENICIMA. 
 
V. Bilek – skupština je dala prijedlog od tri člana za radnu grupu za izradu Pravilnika 
o povjerenicima i to N. Strižak, Ž. Balen i I. Puškarić. Nadalje, imamo prijedlog 
udruge Kesten iz Dvora na uvrštenje povjerenika D. Arbutine u radnu grupu. 
 
S. Žarković – ja dolazim iz Ličko-senjske županije i imam dva kompetentna 
povjerenika, pa bi predložio u radnu grupu Darka Furlana i Željka Nekića. Uzmimo si 
čitavu 2017. godinu po da Pravilnik napravimo kako spada. U županiji imamo 
specifičnosti i Like i Primorja. 
 
M. Mravak – mislim da bi netko trebao biti i iz Dalmacije, zbog specifičnosti otoka, pa 
kad sam već tu onda mogu i ja sudjelovati u radnoj grupi. 
 
M. Marijanović – moji prijedlog je da se stavi i Željko Rašić 
 
V. Pošta – ja predlažem povjerenika Branka Berića ispred Varaždinske županije. 
 
S. Petrić – zbog operativnosti, ja nisam za više od 6 ljudi u povjerenstvu. 
 
Ž. Balen – ja sam već i sam mislio kontaktirati Arbutinu, ali svakako trebaju biti i iz 
drugih regija jer ja ne znam sve specifičnosti pojedinih krajeva. 
 
V. Bilek – ako se pokaže potreba, uvijek možemo napraviti dopunu. Više članova, 
stvoriti će i više troškova Savezu. 
 
D. Martinović – bilo bi dobro s konceptom koji će napraviti Balen, koji je predsjednik 
povjerenstva, upoznati ostele. Onda bi bilo dobro po regijama napraviti sastanke s 
povjerenicima, i sve uključiti u to s njihovim idejama i prijedlozima. Ja bi predložio i 
nekoga iz Istre. 
 
I. Vlašić – nema nikoga s juga 
 
V. Bilek – za sada imamo slijedeći prijedlog - N. Strižak, Ž. Balen, I. Puškarić, D. 
Arbutina, D. Furlan, Ž. Nekić, I. Mravak, Ž. Rašić i B. Berić. Predlažem da 
predsjednik komisije komunicira s tim ljudima mailom, i da se sačini kostur Pravilnika. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO se prihvaća prijedlog članova radnog 
povjerenstva. 



 
 
12. DONOŠENJE ODLUKE O IMENOVANJU POVJERENIKA. 
 
V. Bilek – na HPS su u nekoliko navrata dolazili zahtjevi pojedinih udruga za 
imenovanje novih povjerebnika. Imamo Odluku HPS-a da se imenovanje novih 
povjerenika odgađa do donošenja Pravilnika o radu povjerenika. Molio sam pravno 
pojašnjenje dali UO može prolognirati odluku o imenovanju povjerenika. 
 
B. Vujić – čita Pravilnik o držanju pčela i daje pojašnjenje određenih članaka, te čita 
zahtjev PU Matulji. Udruga predlaže, a Savez imenuje povjernika. U Pravilniku nema 
roka u kojem Savez mora imenovati povjerenika. 
 
Đ. Petrić – nije u redu da oni godinu dana čekaju svog povjernika. Molim kolege da 
prihvate prijedlog za povjerenika PU Matulji za prostor općine Matulji. 
 
V. Bilek – danas moramo potvrditi odluku Saveza, da se novi povjerenici neće 
imenovati do izrade Pravilnika o povjerenicima. Ili ćete odlučiti drugačije. 
 
ZAKLJUČAK –  

• 10 članova potvrđuje odluku Saveza da se ne odobravaju novi 
povjerenici.  

• 2 člana - Đ. Petrić i V. Bilek glasaju za imenovanje novih povjerenika. 
 
 
13. DONOŠENJE ODLUKE O KUPNJI NOVOG RAČUNALA ZA 
ADMINISTRATORA 
 
V. Bilek – daje pojašnjene da administrator vodi cjelokupno članstvo saveza 
 
V. Filmar – programer je rekao da se mora nabaviti novo računalo, jer ovo više ne 
može nadograđivati. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO je donesena odluka o kupnji novog računala za 
adminsitratora. 
 
  
 
14. DONOŠENJE ODLUKE O PROVEDBI AŽURIRANJA EVIDENCIJE PČELARA I 
PČELINJAKA U 2017. GODINI. 
 
S. Petrić – čita dopis za povjerenike u vezi ažuriranja ovogodišnje evidencije (u 
prilogu). Traži se očitavnje povjerenika, hoće li osobno izvršiti ažuriranje bez traženja 



naknade od HPS-a. U slučaju dobivanja novca od Ministarstva svi povjernici će dobiti 
naknadu za ažuriranje.  
 
V. Bilek - Ovaj put je ažuriranje evidencije besplatno za sve pčelare, a za na jesen 
ćemo još vidjeti, jer se prema Uredbi EU od sada ažuriranje vrši na jesen, a ne više u 
proljeće. 
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO je prihvaća prijedlog stručne službe u vezi 
ažuriranja evidencije pčelara 
 
 
15. POKRETANJE INICIJATIVE ZA PROGLAŠENJEM APIS MELLIFERA 
CARNICE UGROŽENOM VRSTOM. 
 
V. Bilek – Apis mellifera carnica nažalost u prirodi više ne preživljava bez pomoći 
pčelara. Pokrenuli smo priču u vezi mjera agro-okoliša, a za dobivanje određenjih 
sredstava po košnici za očuvanje bioraznolikosti, morali bi proglasiti našu pčelu 
ugroženom vrstom.  
 
ZAKLJUČAK – JEDNOGLASNO se prihvaća inicijativa 
 
 
16. RAZNO 
 

1. Potvrđivnje odluke o davanju potpore Tatjani Radić iz Hrvatske poljoprivredne 
komore za imenovanje vanjskog člana Saborskog odbora za poljoprivredu. 
V. Bilek daje pojašnjenje. 

 
ZAKLJUČAK – odluka se jednoglasno potvrđuje 
 

2. Potvrđivanje odluke o sklapanju ugovora s poreznom savjetnicom zbog 
nekoliko nadzora u Savezu. 
V. Bilek daje pojašnjenje i čita ugovor (u prilogu) 
 
ZAKLJUČAK – odluka o sklapanju ugovora se jednoglasno prihvaća 
 

3. Donošenje odluke o sklapanju ugovora s pravnikom Borivojem Vujićem 
 
ZAKLJUČAK – jednoglasno se donosi odluka o sklapanju ugovora 
 

4. Donošenje odluke o slapanju ugovora o poslovno-tehničkoj suradnji s 
Bjelovarskim sajmom d.o.o. u Gudovcu 
 
ZAKLJUČAK – jednoglasno se donosi odluka o sklapanju ugovora 



 
5. Dogovor za sastanak s Upravom za veterinarstvo.  

Dopis je već poslan u Upravu. 
V. Bilek daje pojašnjenje u vezi problema s veterinarskim inspekcijama u 
Dalmaciji gdje se inspekcije pozivaju na Dobru pčelarsku praksu (čita rješenja 
inspektora-u prilogu), problem ljetnog tretiranja protiv varooze te prijedlog da 
se to odradi preko Uprave besplatno, jednom godišnje. 
 

6. Pravilnik o provedbi mjera NPP-a 
D. Martinović – mislim da ukidanje obveze imanja OPG-a za sudjelovanje u 
mjerama NPP-a nije dobro. Mislim da bi OPG i dalje trebao biti uvjet za povrat 
sredstava. To je mišljenje pčelara iz moje županije. 
 
S. Petrić – 10. 1. 2017. na sastanku radne grupe (Petrić, Martinović, Pošta, 
Kocet i Tucaković) ovdje u Savezu donesena je odluka da OPG ne mora biti 
uvjet jer smo dobili takvo mišljenje i iz Agencije za plaćanje. I na Skupštini je 
bilo pitanje jednog delegata dali se može svima bez obzira na OPG omogućiti 
korištenje potpora. 
 
S. Žarković – zanima me gdje mogu vidjeti popis opreme, jer me zanima da li 
su u popis ušle i pvc satne osnove. 
 

7. Problematika JRDŽ 
Daje se na znanje da je upis pčelara u JRDŽ prekinut na dosadašnji način te 
da će ići razmjenom podataka između HPS-HPA 

 
8. Izricanje usmenih opomena voditelju stručne službe i članu stručne službe – 

na znanje 
Predsjednik Saveza V. Bilek dao je usmene opomene tajniku T. Geriću i S. 
Petriću zbog nemogućnosti dokazivanja predaje određene dokumentacije u 
vezi mjere suzbijanje varooze pčela iz 2014. godine u Agenciju za plaćanje u 
poljoprivredi, jer na nekim dokumentima ne postoji njihov urudžbeni broj. 

 
Sastanak je završio u 16. 55. 
 
Zapisnik sastavio Vedran Lesjak 
 

 
 
 
 

 
 
 



 
 
 


